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Rada Miejska w Niemczy 
Radni - Sesja  

Protokół nr BR.0002.8.2023 

LXIV Sesja w dniu 29 września 2023 roku. 
Obrady rozpoczęto 29 września 2023 o godz. 13:00, a zakończono o godz. 15:57 tego samego 
dnia. 

1. Otwarcie XLIV sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Niemczy powitał obecnych na posiedzeniu i otworzył 
LXIV/23 sesję Rady Miejskiej w Niemczy. Następnie zarządził sprawdzenie obecności w 
aplikacji eSesja. 
Głosowano w sprawie: 
Sprawdzenie obecności.  
Wyniki głosowania 
OBECNY: 14, NIEOBECNY: 1 
Wyniki imienne: 
OBECNY (14) 
Alicja Maria Borodajko , Paulina Ewa Dziedzic , Michał Mirosław Kaczorowski , Wiesława 
Ewa Kajrys , Mateusz Kossakowski , Edyta Marta Mielnik , Maria Krystyna Oleksiak , 
Andrzej Piotr Osipowicz , Stanisław Tadeusz Pelc , Paweł Andrzej Rożek , Kamila Anna 
Smęt , Stanisław Szachniewicz, Miłosz Marek Wrzesiński , Paweł Zapotoczny  
NIEOBECNY (1) 
Mieczysław Stanisław Szklarski  
W posiedzeniu wzięło udział 14 członków Rady Miejskiej w Niemczy. Lista obecności 
stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. Przewodniczący Andrzej Osipowicz na 
podstawie listy obecności potwierdził prawomocność obrad. 
W sesji brali również udział: Zastępca Burmistrza Leszek Lupa, Sekretarz Gminy Karolina 
Bieńko, Skarbnik Gminy Marta Żłobicka - Wnuk i Adwokat Tomasz Stefański oraz 
Dyrektorzy jednostek podległych. 
Wśród zaproszonych gości byli również obecni przedstawiciele Związku Sowiogórskie 
Autobusy. 
 
2. Przedstawienie porządku obrad 
Przewodniczący obrad poinformował, że porządek obrad został określony zawiadomieniem  
z dnia 19 września 2023 roku. Sekretarz Gminy Karolina Bieńko wniosła w imieniu 
Burmistrza Miasta i Gminy Niemcza o zmianę porządku obrad tj. o zmianę kolejności 
procedowania proponowanych projektów uchwał. Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków 
i Petycji Alicja Borodajko wniosła o wprowadzenie do punktu 6 porządku obrad projektu 
uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku mieszkańca Gminy Niemcza z dnia 21 sierpnia 
2023 r. nr 4783/23 (Projekt Nr 64/2023). 
Przewodniczący obrad zarządził głosowanie, nad przyjęciem do porządku obrad projektów 
uchwał w określonej poniżej kolejności: 
Głosowano wniosek 1 w sprawie: 
wprowadzenia w punkcie 6 porządku obrad w ppkt "a" jako pierwszego, projektu uchwały w 
sprawie udzielenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego 
transportu zbiorowego (Projekt Nr 65/2023), przy zachowaniu kolejności procedowania 
pozostałych przyjętych w porządku obrad projektów uchwał.  
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
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ZA (14) 
Alicja Maria Borodajko , Paulina Ewa Dziedzic , Michał Mirosław Kaczorowski , Wiesława 
Ewa Kajrys , Mateusz Kossakowski , Edyta Marta Mielnik , Maria Krystyna Oleksiak , 
Andrzej Piotr Osipowicz , Stanisław Tadeusz Pelc , Paweł Andrzej Rożek , Kamila Anna 
Smęt , Stanisław Szachniewicz, Miłosz Marek Wrzesiński , Paweł Zapotoczny  
NIEOBECNI (1) 
Mieczysław Stanisław Szklarski  
Wniosek Burmistrza o zmianę porządku obrad został przyjęty. 
 
Głosowano wniosek 2 w sprawie: 
wprowadzenia w punkcie 6 porządku obrad ppkt "l" t. j. projektu uchwały w sprawie 
rozpatrzenia wniosku mieszkańca Gminy Niemcza z dnia 21 sierpnia 2023 r. nr 4783/23 
(Projekt Nr 64/2023).  
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Alicja Maria Borodajko , Paulina Ewa Dziedzic , Michał Mirosław Kaczorowski , Wiesława 
Ewa Kajrys , Mateusz Kossakowski , Edyta Marta Mielnik , Maria Krystyna Oleksiak , 
Andrzej Piotr Osipowicz , Stanisław Tadeusz Pelc , Paweł Andrzej Rożek , Kamila Anna 
Smęt , Stanisław Szachniewicz, Miłosz Marek Wrzesiński , Paweł Zapotoczny  
NIEOBECNI (1) 
Mieczysław Stanisław Szklarski  
Wniosek przewodniczącej komisji o zmianę porządku obrad został przyjęty. 
 
3. Przyjęcie protokołu z sesji Nr LXII/23. 
Radni nie nieśli uwag do protokołu. Protokół został przyjęty przez aklamację. 
 
4. Przyjęcie protokołu z sesji nadzwyczajnej Nr LXIII/23. 
Radni nie wnieśli uwag do protokołu. Protokół został przyjęty przez aklamację. 
 
5. Związek Powiatowo – Gminny „Sowiogórskie Autobusy”- funkcjonowanie po 
przekształceniu z ZKM, nowy rozkład jazdy autobusów na terenie Miasta i Gminy 
Niemcza (analiza rozkładu w odniesieniu do potrzeb mieszkańców). 
Głos w temacie zabrali przedstawiciele Związku Powiatowo - Gminnego Sowiogórskie 
Autobusy” z siedzibą w Bielawie, którzy scharakteryzowali założenia działalności Związku 
oraz proces jego organizacji. Prezes Związku poinformowała zebranych, że obecnie na mocy 
zawartego wcześniej porozumienia Miasto Bielawa jest nadal organizatorem transportu 
publicznego na terenie ziemi dzierżoniowskiej. Kierownik Referatu Komunikacji Urzędu 
Miasta w Bielawie przedstawił temat rozkładu jazdy autobusów pomiędzy gminami, 
poinformował, że od 4 września 2023 roku obowiązuje nowy rozkład jazdy autobusów, a od 
października bieżącego roku na wniosek wójta Gminy Dzierżoniów zostanie przywrócony 
kurs o 22.00 z Dzierżoniowa, który będzie kończył swój bieg w Byszowie. Pan Kierownik 
dodał również, że jeśli Gmina Niemcza wyrazi zainteresowanie i przekaże swój wniosek to 
kurs ten może być przedłużony do Niemczy. 
Ad vocem głos zabrał Zastępca Burmistrza Pan Leszek Lupa, który zwrócił uwagę, że Gmina 
Niemcza nadal nie otrzymała informacji o terminie przejęcia przez Związek „Sowiogórskie 
Autobusy” wszystkich zadań związanych z organizacją transportu publicznego na ziemi 
dzierżoniowskiej, zapytał przedstawicieli związku czy może przyjąć, że taka data to będzie 
styczeń 2024 roku? Prezes Związku wyraził odpowiedź twierdzącą, wskazując na pojawiające 
się problemy, które w momencie tworzenia koncepcji związku nie były wzięte pod uwagę.  
Zastępca Burmistrza Leszek Lupa zapytał również o sposób przeprowadzenia konsultacji w 
zakresie ograniczenia kursów, ponieważ Gmina Niemcza przekazała pełną informację w 
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zakresie kursów, w których ilość pasażerów jest najniższa, licząc na odpowiedź. Gmina 
Niemcza nie otrzymała informacji zwrotnej, o zmianach kursów od września 2023 roku. 
Zastępca Burmistrza poinformował, że w tej sprawie po doniesieniach medialnych zgłosiły 
się dwie osoby, natomiast wskazana przez media petycja do Burmistrza Miasta i Gminy 
Niemcza, podpisana rzekomo przez Pana Kamila, mieszkańca Niemczy, o przywrócenie 
kursu, nie została w Urzędzie Miasta i Gminy Niemcza dotychczas złożona. Natomiast 
została złożona petycja gdzie autorami byli „Mieszkańcy Gminy Niemcza” a podpisał ją 
zarządzający jednej ze spółek na strefie dzierżoniowskiej. Gmina Niemcza zarejestrowała 
dokument, który sygnalizuje problem.  
Zastępca Burmistrza wyjaśnił, przesłanki jakimi kierował się ZKM Bielawa co do 
wyznaczenia kursów obowiązujących od września 2023 roku. Zastępca Burmistrza podkreślił, 
że najważniejszy jest dla gminy czynnik ekonomiczny, poprosił również ZKM o 
przedstawienie kosztów czy też oszczędności wynikających z zastosowanych ograniczeń 
kursów z wskazaniem linii nr 46. Dodał, że dopiero po otrzymaniu takiej informacji będzie 
możliwość podjęcia rozmów nad kolejnymi krokami w tej sprawie. 
Przedstawiciel ZKM Bielawa wskazał na oszczędności dla Gminy Niemcza w wysokości 28 
tyś zł. Pan zastępca poprosił o przesłanie tej informacji na adres urzędu. 
 
O godz. 13:43 Radna Kamila Smęt opuściła obrady sesji. Powróciła na salę narad o godz. 
13:58.  
 
W sprawie zabrali również głos mieszkańcy, którzy poinformowali m. in., że nie mają 
obecnie możliwości dojazdu do pracy i powrotu oraz zwracali uwagę na kursy w niedziele, 
które rozpoczynają się dopiero po godz. 13.00. 
Zastępca Burmistrza poinformował, że w wyniku audytu kurs wieczorny nie jest 
ekonomiczny i nie możemy brać pod uwagę potrzeb jedynie dwóch osób. Jeden z 
mieszkańców zapytał, jaka będzie oszczędność jeśli Gmina Niemcza będzie organizowała 
przy udziale z zewnątrz firmy TRAKO transport gminny. Zastępca Burmistrza Leszek Lupa 
zapewnił, że koncepcja gminnego transportu wewnętrznego jest już opracowana i będzie 
wdrażana etapami. Zastępca Burmistrza podkreślił, że wskazane przez gminę we wniosku do 
ZKM kursy, wynikały bezpośrednio z przeprowadzonego audytu, natomiast ostateczną 
decyzję o skreśleniu któregokolwiek z nich podjęło stowarzyszenie. 
Radni w dyskusji zwracali uwagę na potrzeby mieszkańców i tzw. czynnik ludzki.  
Nastąpiła dynamiczna dyskusja pomiędzy Zastępcą Burmistrza a przedstawicielem ZKM 
Bielawa na temat braku odpowiedzi na pismo o wskazaniach gminy co do redukcji i zmian 
długości kursów. (Od 45:20 do 49:00 minuty nagrania). 
Radni zwracali również uwagę na to, że są za organizacją transportu gminnego jako 
uzupełnienie transportu powiatowego. Wskazali na reakcję jednego z włodarzy powiatu 
dzierżoniowskiego na apel mieszkańców i od października jeden z kursów będzie 
przywrócony, radni opowiedzieli się za przywróceniem kursu o 22.00 z Dzierżoniowa do 
Niemczy. 
Zastępca Burmistrza zadeklarował, że sprawa zostanie rozpatrzona po uzyskaniu wszystkich 
danych związanych z właściwą oceną konsekwencji przywrócenia kursu, których na dzień 
dzisiejszy nie ma. Zastępca Burmistrza zapytał jakie konsultacje społeczne z mieszkańcami 
były prowadzone w zakresie kursów. Prezes związku odpowiedział, że jednostka jest w 
posiadaniu jedynie takich danych jakie otrzyma od gmin. Zastępca Burmistrza wyraził apel do 
radnych, aby po analizie dostępnych danych wskazali kursy, które powinny być 
zlikwidowane, czym zaprosił radnych do współpracy. 
Radni zwrócili m. in. uwagę na zakres realizacji zadań na poziomie gminy, przygotowywanie 
stosownej dokumentacji należy do pracowników urzędu merytorycznie za to 
odpowiedzialnych a rada je akceptuje lub nie. Jeden z radnych zwrócił również uwagę na 
skalę oszczędności gdzie 28 tyś. zł to kwota mała w stosunku do kosztów jakie gmina była 
zobowiązana wypłacić wykonawcy inwestycji. Radna zapytała o to czy można połączyć 
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komunikację gminną z transportem powiatowym. Zastępca Burmistrza wyjaśnił, że 
komunikacja gminna będzie obejmowała jedynie teren Gminy Niemcza, zatem odbieranie 
osób z Byszowa (teren Gminy Wiejskiej Dzierżoniów) nie będzie możliwe. Przewodniczący 
Rady Miejskiej Andrzej Osipowicz wyraził aprobatę dla wniosków innych radnych, zwrócił 
jednak uwagę na fakt kosztów jakie gmina będzie musiała ponieść na organizację transportu 
przez dwa podmioty. Zastępca Burmistrza podkreślił, że aby otrzymać stosowne 
dofinansowanie musimy zorganizować transport swoimi autobusami wyłącznie w granicach 
administracyjnych naszej gminy. Opracowana przez gminę koncepcja nie wskazuje 
powodów, aby tego rodzaju kursy organizować, ale rozkłady jazdy będą dostosowywane na 
bieżąco, Zastępca Burmistrza poprosił radnych o współpracę w tym zakresie. Prezes Związku 
zapewnił, że dążą do zminimalizowania kosztów organizacji transportu i pozyskania 
dofinansowania. 
Wobec wyczerpania tematu, przewodniczący obrad podziękował uczestnikom dyskusji  
i zamknął punkt 5. 
W dyskusji wzięli udział również Radni: 
- Wiesława Ewa Kajrys  
- Edyta Marta Mielnik  
- Miłosz Marek Wrzesiński 
- Stanisław Tadeusz Pelc  
- Kamila Anna Smęt  
- Andrzej Piotr Osipowicz  
Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Osipowicz o godz. 14:28 ogłosił przerwę. Przerwa 
w obradach trwała do godz. 14:45. 
 
6. Rozpatrzenie projektów uchwał: 
a) w sprawie udzielenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie 
publicznego transportu zbiorowego (Projekt Nr 65/2023). 
Przewodnicząca Edyta Mielnik poinformowała, że wyrażone, podczas wspólnego posiedzenia 
w dniu 26 września 2023 roku, opinie komisji stałych do projektu nr 65/2023 są pozytywne. 
Radni nie mieli pytań. Przewodniczący zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie udzielenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w 
zakresie publicznego transportu zbiorowego (Projekt Nr 65/2023).  
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Uchwała została podjęta i otrzymała numer LXIV/392/23 z dnia 29.09.2023 roku i 
stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
 
b) w sprawie ustalenia wstępnej lokalizacji w ciągu dróg powiatowych nowych przystanków 
komunikacyjnych oraz zmian istniejących przystanków komunikacyjnych na potrzeby 
gminnej komunikacji autobusowej w granicach Miasta i Gminy Niemcza (Projekt Nr 
52/2023). 
Przewodnicząca Edyta Mielnik poinformowała, że wyrażone, podczas wspólnego posiedzenia 
w dniu 26 września 2023 roku, opinie komisji stałych do projektu nr 52/2023 są pozytywne. 
Radni nie mieli pytań. Przewodniczący zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie ustalenia wstępnej lokalizacji w ciągu dróg powiatowych 
nowych przystanków komunikacyjnych oraz zmian istniejących przystanków 
komunikacyjnych na potrzeby gminnej komunikacji autobusowej w granicach Miasta i 
Gminy Niemcza (Projekt Nr 52/2023).  
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Uchwała została podjęta i otrzymała numer LXIV/393/23 z dnia 29.09.2023 roku i 
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stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  
 
c) w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych zlokalizowanych na terenie miasta 
Niemcza i gminy Niemcza, których właścicielem lub zarządzającym jest Miasto i Gmina 
Niemcza oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków (Projekt Nr 53/2023). 
Przewodnicząca Edyta Mielnik poinformowała, że wyrażone, podczas wspólnego posiedzenia 
w dniu 26 września 2023 roku, opinie komisji stałych do projektu nr 53/2023 są pozytywne. 
Radni nie mieli pytań. Przewodniczący zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych zlokalizowanych na 
terenie miasta Niemcza i gminy Niemcza, których właścicielem lub zarządzającym jest 
Miasto i Gmina Niemcza oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków (Projekt Nr 
53/2023).  
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Uchwała została podjęta i otrzymała numer LXIV/394/23 z dnia 29.09.2023 roku i 
stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
 
d) w sprawie określenia sposobu ustalenia wysokości opłat dodatkowych i opłaty 
manipulacyjnej za usługi przewozowe świadczone środkami publicznego transportu 
zbiorowego w gminnych przewozach pasażerskich organizowanych przez Gminę Niemcza 
(Projekt nr 54/2023). 
Przewodnicząca Edyta Mielnik poinformowała, że wyrażone, podczas wspólnego posiedzenia 
w dniu 26 września 2023 roku, opinie komisji stałych do projektu nr 54/2023 są pozytywne. 
Radni nie mieli pytań. Przewodniczący zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie określenia sposobu ustalenia wysokości opłat dodatkowych i 
opłaty manipulacyjnej za usługi przewozowe świadczone środkami publicznego transportu 
zbiorowego w gminnych przewozach pasażerskich organizowanych przez Gminę Niemcza 
(Projekt nr 54/2023).  
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Uchwała została podjęta i otrzymała numer LXIV/395/23 z dnia 29.09.2023 roku i 
stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
 
e) o zmianie uchwały nr LXII/387/23 Rady Miejskiej w Niemczy z dnia 30 czerwca 2023 
roku w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość stawek oraz szczegółowe 
warunki przyznawania, obliczania i wypłacania nauczycielom dodatków: motywacyjnego, 
funkcyjnego, za wysługę lat, dodatku za warunki pracy, wynagrodzenia za godziny 
ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, nagród ze specjalnego funduszu nagród, 
innych świadczeń wynikających ze stosunku pracy. (Projekt Nr 50/2023). 
Przewodnicząca Edyta Mielnik poinformowała, że wyrażone podczas wspólnego posiedzenia 
w dniu 26 września 2023 roku, opinie komisji stałych do projektu nr 50/2023 są pozytywne. 
Radni nie mieli pytań. Przewodniczący zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały o zmianie uchwały nr LXII/387/23 Rady Miejskiej w Niemczy z dnia 30 
czerwca 2023 roku w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość stawek oraz 
szczegółowe warunki przyznawania, obliczania i wypłacania nauczycielom dodatków: 
motywacyjnego, funkcyjnego, za wysługę lat, dodatku za warunki pracy, wynagrodzenia za 
godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, nagród ze specjalnego funduszu 
nagród, innych świadczeń wynikających ze stosunku pracy. (Projekt Nr 50/2023).  
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Uchwała została podjęta i otrzymała numer LXIV/396/23 z dnia 29.09.2023 roku i 
stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
 
f) w sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Niemczy przeprowadzenia 
kontroli w zakresie oceny przebiegu wypoczynku letniego dzieci i młodzieży w Gminie 
Niemcza (Projekt Nr 55/2023); 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przypomniał, że projekt był szeroko omawiany podczas 
wspólnego posiedzenia pozostałych komisji. Przewodniczący komisji poinformował, że 
termin przeprowadzenia kontroli zostanie wyznaczony po podjęciu uchwały. 
Przewodnicząca Edyta Mielnik poinformowała, że wyrażone, podczas wspólnego posiedzenia 
w dniu 26 września 2023 roku, opinie komisji stałych do projektu nr 55/2023 są pozytywne. 
Radni nie mieli pytań. Przewodniczący zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Niemczy 
przeprowadzenia kontroli w zakresie oceny przebiegu wypoczynku letniego dzieci i 
młodzieży w Gminie Niemcza (Projekt Nr 55/2023).  
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Uchwała została podjęta i otrzymała numer LXIV/397/23 z dnia 29.09.2023 roku i 
stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
 
g) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu położonego w obrębie geodezyjnym Przerzeczyn-Zdrój, w gminie 
Niemcza, w granicach działki ewidencyjnej nr 26 (Projekt Nr 59/2023). Radni nie mieli 
pytań. Przewodnicząca Edyta Mielnik poinformowała, że wyrażone, podczas wspólnego 
posiedzenia w dniu 26 września 2023 roku, opinie komisji stałych do projektu nr 59/2023 są 
pozytywne. Przewodniczący zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w obrębie geodezyjnym 
Przerzeczyn-Zdrój, w gminie Niemcza, w granicach działki ewidencyjnej nr 26 (Projekt Nr 
59/2023).  
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Uchwała została podjęta i otrzymała numer LXIV/398/23 z dnia 29.09.2023 roku i 
stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
 
h) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu położonego w obrębie geodezyjnym Przerzeczyn-Zdrój, w gminie 
Niemcza, w granicach działki ewidencyjnej nr 89 i 91 (Projekt Nr 60/2023). Radni nie mieli 
pytań. Przewodnicząca Edyta Mielnik poinformowała, że wyrażone, podczas wspólnego 
posiedzenia w dniu 26 września 2023 roku, opinie komisji stałych do projektu nr 60/2023 są 
pozytywne. Przewodniczący zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w obrębie geodezyjnym 
Przerzeczyn-Zdrój, w gminie Niemcza, w granicach działki ewidencyjnej nr 89 i 91 (Projekt 
Nr 60/2023).  
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Uchwała została podjęta i otrzymała numer LXIV/399/23 z dnia 29.09.2023 roku i 
stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 
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i) o zmianie uchwały nr XLV/283/22 Rady Miejskiej w Niemczy w sprawie uchwalenia 
"Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji Urządzeń Wodociągowych i Urządzeń 
Kanalizacyjnych dla Miasta i Gminy Niemcza na lata 2022-2025 (Projekt Nr 61/2023). 
Przewodnicząca Edyta Mielnik poinformowała, że wyrażone, podczas wspólnego posiedzenia 
w dniu 26 września 2023 roku, opinie komisji stałych do projektu nr 61/2023 są pozytywne. 
Radni nie mieli pytań. Przewodniczący zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały o zmianie uchwały nr XLV/283/22 Rady Miejskiej w Niemczy w sprawie 
uchwalenia "Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji Urządzeń Wodociągowych i 
Urządzeń Kanalizacyjnych dla Miasta i Gminy Niemcza na lata 2022-2025 (Projekt Nr 
61/2023).  
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Uchwała została podjęta i otrzymała numer LXIV/400/23 z dnia 29.09.2023 roku i 
stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 
 
j) o zmianie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Niemcza 
na lata 2023-2036 (Projekt Nr 62/2023); 
Projekty uchwał budżetowych oraz wniesione, w związku z podjętymi dwoma Zarządzeniami 
Burmistrza, zmiany w autopoprawce z dnia 29.09.2023 roku, wyjaśniła Skarbnik Gminy Pani 
Marta Żłobicka – Wnuk. Radna Edyta Mielnik poprosiła o wyjaśnienie wprowadzonych 
autopoprawka zmian. Skarbnik Gminy poinformowała, że zmiany obejmują przede 
wszystkim dostosowanie kwot zarówno dochodów jak i wydatków w zakresie m. in. 
przyznanych dotacji celowych z budżetu państwa w celu sporządzenia sprawozdawczości na 
zamknięcie kwartału. Radni nie mieli więcej pytań. 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia autopoprawki z dnia 29.09.2023 roku do projektu uchwały o zmianie uchwały w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Niemcza na lata 2023-2036 
(Projekt Nr 62/2023).  
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Autopoprawka została przyjęta.  
 
Głosowano w sprawie: 
o zmianie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Niemcza 
na lata 2023-2036 (Projekt Nr 62/2023 z autopoprawką z dnia 29.09.2023 roku);.  
Przewodnicząca Edyta Mielnik poinformowała, że podczas wspólnego posiedzenia w dniu 26 
września 2023 roku, członkowie Komisji Infrastruktury Społecznej i Spraw Obywatelskich do 
projektu nr 62/2023 wyrazili opinię pozytywną, natomiast członkowie Komisji 
Uzdrowiskowej, Infrastruktury Technicznej i Rozwoju Gospodarczego wstrzymali się od 
głosu. Radni nie mieli pytań. 
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Uchwała została podjęta i otrzymała numer LXIV/401/23 z dnia 29.09.2023 roku i 
stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu 
 
k) w sprawie dokonania zmian w budżecie Miasta i Gminy Niemcza na 2023 rok (Projekt Nr 
63/2023). 
Radna Edyta Mielnik podziękowała Panu Burmistrzowi za przesłanie dokumentów w sprawie 
waloryzacji wynagrodzenia dla wykonawcy. Poprosiła o wyjaśnienie przeniesienia środków z 
zadania remontu remizy OSP w Gilowie na zadanie modernizacji kompleksu sportowego w 
Gilowie, czy Panowie Prezesi się już porozumieli w zakresie wykorzystania tych środków? 
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Zastępca Burmistrza Leszek Lupa poinformował, że w dniu dzisiejszym przed sesją odbyło 
się spotkanie zarządu obu organizacji w urzędzie miasta i została podtrzymana decyzja o 
przyjęciu zmian proponowanych w pierwotnym zapisie, narrację Pana Zastępcy Burmistrza 
potwierdził Radny Mateusz Kossakowski obecny. 
Skarbnik Gminy przypomniała przepisy ustawy o samorządzie gminnym i ustawy o finansach 
publicznych, które jednoznacznie wskazują, ze inicjatywa w sprawie sporządzenia projektu 
budżetu oraz o zmianie uchwały budżetowej, zgłaszanie zmian w budżecie należy wyłącznie 
do kompetencji Burmistrza i bez tej decyzji żadna ze zmian nie byłyby możliwe do 
zrealizowania. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Osipowicz z uwagi na problemy techniczne z 
transmisją wizji o godz. 15:13 ogłosił przerwę. Przerwa w obradach trwała do godz. 15:27. 
 
Po wznowieniu obrad sesji Przewodniczący Rady Miejskiej w Niemczy Andrzej Osipowicz, z 
uwagi na opuszczenie podczas przerwy przez Radną Kamilę Smęt posiedzenia sesji zarządził 
sprawdzenie obecności. 
Głosowano w sprawie: 
Sprawdzenie obecności.  
Wyniki głosowania 
OBECNY: 13, NIEOBECNY: 2 
Wyniki imienne: 
OBECNY (13) 
Alicja Maria Borodajko , Paulina Ewa Dziedzic , Michał Mirosław Kaczorowski , Wiesława 
Ewa Kajrys , Mateusz Kossakowski , Edyta Marta Mielnik , Maria Krystyna Oleksiak , 
Andrzej Piotr Osipowicz , Stanisław Tadeusz Pelc , Paweł Andrzej Rożek , Stanisław 
Szachniewicz, Miłosz Marek Wrzesiński , Paweł Zapotoczny  
NIEOBECNY (2) 
Kamila Anna Smęt , Mieczysław Stanisław Szklarski  
 
Przewodniczący na podstawie listy obecności potwierdził prawomocność obrad i zdolność do 
podejmowania uchwał. 
 
Przewodniczący obrad przystąpił do głosowania nad kolejnymi projektami uchwał. 
Głosowano w sprawie: 
w sprawie przyjęcia autopoprawki z dnia 29.09.2023 roku do projektu uchwały w sprawie 
dokonania zmian w budżecie Miasta i Gminy Niemcza na 2023 rok (Projekt Nr 63/2023).  
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Autopoprawka została przyjęta. 
Przewodnicząca Edyta Mielnik poinformowała, że podczas wspólnego posiedzenia w dniu 26 
września 2023 roku, członkowie Komisji Infrastruktury Społecznej i Spraw Obywatelskich do 
projektu nr 63/2023 wyrazili opinię pozytywną, natomiast członkowie Komisji 
Uzdrowiskowej, Infrastruktury Technicznej i Rozwoju Gospodarczego wstrzymali się od 
głosu. Radni nie mieli pytań. 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Miasta i Gminy Niemcza na 2023 
rok (Projekt Nr 63/2023 z autopoprawką z dnia 29.09.2023 roku).  
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Uchwała została podjęta i otrzymała numer LXIV/402/23 z dnia 29.09.2023 roku i 
stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu 
 
l) w sprawie rozpatrzenia wniosku mieszkańca Gminy Niemcza z dnia 21 sierpnia 2023 r. nr 
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4783/23 (Projekt Nr 64/2023). 
Projekt uchwały przedstawiła Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Alicja 
Borodajko. Przewodnicząca odczytała uzasadnienie, w którym komisja uzasadniła 
rekomendację co do rozstrzygnięcia w omawianej sprawie. W głosowaniu opiniującym 
Wniosek mieszkańca Komisja Skarg Wniosków i Petycji jednogłośnie uznała, iż rekomenduje 
Radzie Miejskiej w Niemczy uznanie Wniosku za zasadny. Wskazała jednocześnie na 
uchwałę nr XVII/85/12 Rady Miejskiej w Niemczy z dnia 20 lutego 2012 roku w sprawie 
udzielenia bonifikaty od opłaty z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w 
prawo własności, w której wprowadzone powinny zostać zmiany prowadzące do 
uwzględnienia bonifikaty dla członków rodzin posiadających kartę dużej rodziny. 
Radni nie mieli pytań. Przewodniczący obrad zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku mieszkańca Gminy Niemcza z dnia 21 
sierpnia 2023 r. nr 4783/23 (Projekt nr 64/2023).  
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Uchwała została podjęta i otrzymała numer LXIV/403/23 z dnia 29.09.2023 roku i 
stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu 
 
7. Sprawozdanie z pracy międzysesyjnej Burmistrza i realizacji uchwał. 
Sprawozdania stanowią kolejno załączniki nr 14 oraz nr 15 do niniejszego protokołu. 
Radni pytali m. in. o szczegóły spotkania Burmistrza z dnia 27 września 2023 roku w sprawie 
podpisania umowy na budowę przedszkola w Łomży. Zastępca Burmistrza Leszek Lupa 
poinformował, że umowa została podpisania i wykonawca może już przystąpić do pierwszego 
etapu tj. projektowania obiektu przedszkolnego i wykonawstwa. 
Jak przebiegają konsultacje w sołectwach w zakresie wprowadzenia nowego statutu? 
Sekretarz Gminy Karolina Bieńko poinformowała, że konsultacje odbyły się zgodnie z 
przyjętym harmonogramem i zdecydowana większość uczestników opowiedziała się za 
przyjęciem nowych statutów w sołectwach. Wyniki sumaryczne będą opublikowane w 
terminie późniejszym. Radni pytali również o warunki podpisania umowy z Krajowym 
Ośrodkiem Wsparcia Rolnictwa, która miała miejsce dnia 20 września 2023 roku. Zastępca 
Burmistrza Leszek Lupa poinformował, że w tym dniu dokonano podpisania umowy na 
remont trzech odcinków dróg na kwotę dofinansowania około 350 tyś zł., wykonawca w 
przyszłym tygodniu rozpocznie prace. 
W dyskusji wzięli udział: 
- Andrzej Osipowicz 
- Edyta Marta Mielnik  
- Miłosz Marek Wrzesiński  
 
8. Interpelacje, zapytania i wnioski Radnych. 
Alicja Borodajko wniosła o zmianę daty posiedzenia sesji październikowej z dnia 31 
października na 27 października 2023 roku. Radni wyrazili aprobatę i przewodniczący 
ogłosił, że najbliższe posiedzenie sesji odbędzie się dnia 27 października (w piątek) o godz. 
13.00. 
Nie odnotowano innych wniosków czy interpelacji radnych. 
 
9. Wnioski i zapytania Sołtysów. 
Przewodniczący obrad poprosił, aby od najbliższej sesji sołtysi mogli siedzieć przy stole 
razem z radnymi. Zastępca Burmistrza Leszek Lupa zapewnił, że zostanie miejsce dla 
sołtysów przygotowane. 
Sołtys Przerzeczyna – Zdroju Kazimierz Dziadkowiec poprosił o interwencje w sprawie 
oczyszczenia chodnika z Niemczy do Przerzeczyna-Zdroju przy drodze krajowej nr 8. 
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Zastępca Burmistrza zapewnił, że pismo w tej sprawie zostanie skierowane do odpowiednich 
podmiotów.  
Sołtys Paulina Dziedzic zapytała o sprawę nieświecących latarni w Gilowie. Zostało w 
przyszłym tygodniu zaplanowane spotkanie z TAURONEM w tej sprawie. Sołtys zapytała 
pod jakim numerem mieszkańcy mogą zgłaszać awarie? Zastępca Burmistrza Leszek Lupa 
poinformował, że zgłoszenia należy kierować do Referatu Budownictwa Urzędu Miasta i 
Gminy w Niemczy, pok. Nr 12. 
 
10. Sprawy różne. 
Radna Wiesława Kajrys zapytała czy w zakresie wprowadzenia nowego statutu gminy będą 
organizowane konsultacje z mieszkańcami. Sekretarz Gminy Karolina Bieńko 
poinformowała, że nie będą one przeprowadzane ponieważ nie ma takiego obowiązku 
prawnego. Radny Michał Kaczorowski zapytał czy w tym roku będą remontowane drogi w 
Przerzeczynie – Zdroju przy ul. Batalionów Chłopskich i ul. Sportowej. Zastępca Burmistrza 
poinformował, że planowane jest doraźne zabezpieczenie miejsc najbardziej narażonych na 
jakiekolwiek kolizje, radny poprosił o dokładne sprawdzenie tych miejsc. Zastępca 
Burmistrza Leszek Lupa nawiązując do przekazanej podczas wspólnego posiedzenia 
połączonych komisji dnia 26 września 2023 roku listy osób podpisujących petycję w sprawie 
dokonania zmian w rozkładzie transportu publicznego na terenie gminy poinformował, że jest 
zmuszony to oddać, ponieważ brakuje w tej informacji adresów osób, które się podpisały i nie 
ma możliwości weryfikacji tej listy. Przewodniczący obrad Andrzej Osipowicz odebrał 
dokument i posumował, że mieszkańcy chcieli jedynie wyrazić swój głos w tej sprawie. 
Przewodniczący obrad poprosił Radną Edytę Mielnik o odczytanie pisma pokrzywdzonych 
poszkodowanych Radnych Rady Miejskiej w Niemczy, skierowane do pełniącej obowiązki 
Kierownika NOK w Niemczy Pani Renaty Kukuła przedsądowe wezwanie. Pismo nie 
stanowi załącznika do protokołu (Od 2:39:26 do 2:45:10 czasu nagrania). 
Zastępca Burmistrza Leszek Lupa wyraził swój protest wobec przedstawiania przez Radnych 
swoich prywatnych spraw podczas debaty publicznej jaką jest sesja Rady Miejskiej w 
Niemczy. Poprosił o udzielenie głosu Pani Kierownik Renacie Kukuła, jeżeli będzie chciała 
odpowiedzieć w tym momencie. 
Pani Kierownik Renata Kukuła podtrzymała absolutnie wszystko co wyraziła podczas 
opisywanej przez radnych sytuacji, wypowiadała się dlatego, ze sama tak zdecydowała. Na 
podstawie doświadczenia, które posiada jako trzykrotna radna zwróciła uwagę na brak 
możliwości wypowiadania się przez dyrektorów jednostek organizacyjnych gminy. 
Radna Edyta Mielnik, w imieniu mieszkańca z Podlesia spod nr 6, zapytała o to na jakim 
etapie jest sprawa czyszczenia koryt przy drodze gminnej, naprawy nawierzchni i skrzynki do 
oświetlenia ulicznego? Zastępca Burmistrza Leszek Lupa poinformował, że sprawa w 
Podlesiu dotyczy terenów prywatnych. Radna poinformowała, że mieszkaniec zwrócił uwagę 
na żywopłot, który również powinien zostać przycięty do wysokości 30 cm. Zastępca 
Burmistrza poinformował, że żywopłot jest zlokalizowany na ternie prywatnym, gmina nie 
może ingerować w tym zakresie.  
Radna Maria Krystyna Oleksiak zapytała czy w Gminie Niemcza została powołana Kapituła 
w sprawie przyznania tytułu Honorowego Obywatela Niemczy, Przewodniczący Rady 
Miejskiej w Niemczy powinien tej kapitule przewodniczyć. Radna wskazując na zapis 
podejmowanych uchwał, gdzie Rada określa do realizacji Burmistrzowi pewne kierunki, w 
odniesieniu do transportu niskoemisyjnego i przypomniała, że w ubiegłym roku zostały 
podjęte przez Radę Miejską w Niemczy uchwały: w sprawie dokonania zmian w budżecie 
Miasta i Gminy Niemcza odnośnie otrzymania środków na ten cel oraz o przyjęciu Programu 
Ochrony Środowiska gdzie również został zapisany punkt o realizacji tego rodzaju inwestycji. 
Przewodniczący obrad Andrzej Osipowicz poinformował, że uchwała o powołaniu kapituły 
nie została podjęta w ciągu 2 miesięcy od rozpoczęcia kadencji Rady Miejskiej, ponieważ w 
obowiązującym statucie gminy jest taki zapis. Natomiast w momencie objęcia przez niego 
przewodnictwa w radzie było już za późno. Jeśli zostanie przyjęty nowy statut, 
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przewodniczący będzie rekomendował powołanie takiej Kapituły. Radna Maria Oleksiak 
skierowała pytanie do Mecenasa Tomasz Stefańskiego o to jakie są teraz możliwości wobec 
zaistniałej sytuacji. Mecenas wskazał, że bezpośrednie brzmienie przepisu rzeczywiście 
wskazuje termin określony podjęcia w tym zakresie uchwały, jednak wyraził zdanie, iż nie 
taki był zamysł uchwałodawcy. Przewodniczący Andrzej Osipowicz zaproponował Radnej 
złożenie projektu uchwały w tym zakresie. Radna Wiesława Kajrys zapytała, czy jeśli do tej 
pory nie było wniosku, a któryś z radnych wystąpi z taką propozycją czy możliwe będzie 
podjęcie uchwały. Mecenas poinformował, że nie widzi uzasadnienia dla czynności 
nadzorczej Wojewody w celu uchylenia takiej uchwały.  
Radna Edyta Mielnik zapytała również o to co z uchwałą w sprawie dofinasowania do 
żłobków, ponieważ taką informację otrzymała od zainteresowanych, że uchwała ta została 
zaskarżona do Wojewody. Sekretarz Gminy Karolina Bieńko poinformowała, że uchwała 
Rady Miejskiej w Niemczy w sprawie dotacji dla żłobka jest aktualna, RIO we Wrocławiu 
wydało rozstrzygnięcie o stwierdzeniu nieważności jedynie dwóch zapisów, informacje na ten 
temat są dostępnie w BIP. 
W dyskusji wzięli udział: 
- Wiesława Ewa Kajrys  
- Michał Mirosław Kaczorowski  
- Edyta Marta Mielnik  
- Maria Krystyna Oleksiak 
 
11. Zamknięcie sesji. 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Niemczy Andrzej Osipowicz wobec wyczerpania 
porządku obrad o godz. 15:57 zamknął posiedzenie LXIV/23 sesji. 
Odnotowano przerwę techniczną w nagraniu wizji od 1:49:43 do 2:03:04 czasu nagrania. 
Nagranie archiwalne z LXIV/23 sesji znajduje się pod adresem: 
https://onedrive.live.com/?id=C7A7BC38ED7626DC%21350&cid=C7A7BC38ED7626DC 
Raport zbiorczy imiennego głosowania radnych podczas LXIV/23 sesji Rady Miejskiej w 
Niemczy z dnia 29 września 2023 roku stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 
 

Przewodniczący 
 Rady Miejskiej w Niemczy 

 (-) Andrzej Osipowicz 

 

 

 

 

 

Przygotował(a): Agnieszka Borowska

 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  
 


